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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 09/2013 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL DIA 1 DE JULIO L DE 
2013  
 
Identificació de la sessió: 
Núm. 09/2013  
Sessió: ordinària 
Data: 1 de juliol de 2013 
Horari: 11.35 a 14.55 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel Grup Municipal Coalició per Manacor 

1. Riera Mascaró, Catalina 
2. Rufiandis Cabrer, Francisca 
3. Bover Sansó, Maria 
4. Sureda Rosselló, Sebastiana 
5. Sureda Fons, Maria Magdalena 
6. Flores Pineda, Roberto Arturo 

 
- Pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Sureda Fons, Antoni 
3. Servera Munar, Antoni 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
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2. Ginard Puigserver, Joan 
 
- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
- Regidor no adscrit 

1. Perelló Román, Miquel 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Interventor acctal. 
Sebastià Nadal Fons 
 
Incidències. 
El Sr. Gomila Capó s’absenta de la sessió durant el debat del punt 3, reincorporant-se en 
el debat del punt 4 de l’ordre del dia. 
L’interventor acctal. Sr. Nadal Fons s’absenta de la sessió en el punt núm. 5 de l‘ordre 
del dia. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació acta sessió 07/2013. 
2. Precs i preguntes 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
3. Aprovació provisional de la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per 
la prestació del serveis i realització d’activitats a l’Escola Municipal de Música. 
4. Reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
Propostes de grups municipals 
5. Moció dels Grups Municipals Coalició per Manacor, AIPC i ALM per rebutjar els atacs 
del Govern Balear al sector educatiu i per demanar un replantejament sobre el tractament 
de llengües a l’ensenyament. 
6. Moció dels Grups Municipals Coalició per Manacor, AIPC i ALM sobre la necessitat de 
treballar per evitar la segregació de centres escolars en el municipi. 
 
Moció d’urgència 
Única. Del Grup Municipal PSM-IV-Exm per el compliment del conveni de s’Hort d’en 
Roig. 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
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1. Lectura i aprovació acta sessió 07/2013 
 
El Sr. Oliver Gomila indica que no està d’acord amb la síntesis del debat que consta en 
el punt núm. 7, ja que la considera molt resumida i no recull totalment l’esperit de les 
intervencions, per la qual cosa entén que s’haurien de transcriure literalment. 
 
El batle demana que es mantengui la redacció, però proposa tenir una reunió i que 
s’estudiï la forma de transcriure literalment les intervencions. 
 
El secretari, a requeriment del batle, explica que totes les intervencions dels regidors 
consten gravades i es poden visualitzar en la web municipal.  Per altra banda, explica 
que una redacció literal de les intervencions en les actes es convertirien aquestes en un 
diari de sessions i que, per altra banda, s’hauria de tenir en compte la necessitat de 
contractar de personal o un servei de taquigrafia. 
 
El Sr. Oliver Gomila accepta que no es rectifiqui l’acta, però que s’ha d’estudiar en una 
reunió la forma que quedi constància per escrit les intervencions dels regidors. 
 
El Sr. Gaià Riera demana la inclusió en el punt núm. 10, en la part de la seva 
intervenció, a continuació “... com per exemple l’obertura dels camins des Fangar...” el 
següent: “Afirma que un dels corredors verds, com és el de Cala Magraner, es troba 
tancat, i que si hagués algun accident la responsabilitat per romandre tancat 
correspondria al titular de la propietat i a l’Ajuntament de Manacor”. 
 
La Sra. Fernández Rubí demana que es rectifiqui, com ja va advertir en la seva 
intervenció en el plenari, del text de la moció presentada pel seu grup, que consta com a 
punt núm. 9, el següent “a ser un condemnat a presidi pel Tribunal Suprem” per “a ser 
un condemnat a presidi per l’Audiència Provincial”. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 07/2013 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat 10 de juny de 2013, amb les rectificacions indicades, en el sentit d’incloure: 

• a la  intervenció del Sr. Gaià Riera en el punt 10, a continuació de “...“... com per 
exemple l’obertura dels camins des Fangar...” el següent: “Afirma que un dels 
corredors verds, com és el de Cala Magraner, es troba tancat, i que si hagués 
algun accident la responsabilitat per romandre tancat correspondria al titular de 
la propietat i a l’Ajuntament de Manacor”. 

• modificar, de la moció presentada pel Grup Municipal Socialista per a la 
substitució de la placa commemorativa de la inauguració de l’Hospital de Manacor, 
punt núm. 9,  el text “...a ser un condemnat a presidi pel Tribunal Suprem...” per 
“... a ser un condemnat a presidi per l’Audiència Provincial...”. 
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2. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES  
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana el 27 de juny de 
2013, amb el núm. 9716 del RGE: 

“1. En quin estat es troba l’aparcament de la carretera de les Coves a Portocristo? 
2. Per què fa mesos que a la pista de bàsquet del parc del Molí d’en Beió hi falta 
una anella? 
3. S’ha plantejat l’equip de govern treure a concessió les cafeteries que al seu 
moment es feren a l’Auditori o a can Secorrat?  
Joan Llodrà Gayà 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
Manacor, 27 de juny de 2013” 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gomila Capó explica que s’ha arribat a un acord amb els propietaris, amb una 
durada del contracte de dos anys prorrogables a dos anys més, i per un import de 10.000 
euros/anuals més IVA. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana quan es firmà el contracte de lloguer. 
 
El Sr. Gomila Capó respon que el passat 15 de juny. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Perelló Román explica que el retràs en la col·locació de l’anella de la pista de 
bàsquet del parc del Molí, és perquè s’ha de posar un recanvi original, el qual està 
demanat des de fa més de deu dies. 
 
El Sr. Llodrà Gayà celebra que s’arregli l’anella, però critica el retràs. 
 
El Sr. Perelló Román insisteix que s’han d’instal·lar recanvis originals i això implica 
necessàriament un retràs per col·locar-lo. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer contesta que s’està estudiant la demanda per poder treure a 
licitació la cafeteria del Teatre, però en canvi creu que la cafeteria del Can Socorrat serà 
difícil licitar-la. 
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El Sr. Llodrà Gayà està d’acord en que s’han de fer estudis, però que no han d’estar 
aturades les cafeteries i s’han de treure a concessió o atorgar-les a una associació sense 
ànim de lucre. 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer replica que s’està fent feina. 
 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor el 27 de juny de 
2013, amb el núm. 9741 del RGE: 

“1. Davant sa decisió d’aquest equip de govern de municipalitzar es servei de 
subministrament d’aigua potable en es Municipi de Manacor. Quines mesures i 
actuacions té previst dur a terme durant aquesta legislatura per donar un servei 
eficaç, i quin cost suposarà per s’Ajuntament i per tots es ciutadans de Manacor? 
2. Davant el lamentable estat de neteja i conservació en que es troba sa Plaça des 
Sol i sa Lluna de Porto Cristo.  Pensa s’equip de govern prendre mesures per 
solventar aquesta situació? 
3. Quins motius han duit a n’es govern municipal a rellevar a s’arquitecte 
municipal D. Juan Pascual com a representant de s’Ajuntament de Manacor en es 
Jurat Provincial d’Expropiació? 
Manacor, 27 de juny de 2013 
Antoni Sureda Fons 
Portaveu del Grup Municipal Partit Popular de Manacor”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Sureda Fons. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que la societat anònima municipal el que farà, una vegada 
assumida la gestió del servei de proveïment i sanejament, és conèixer l’estat de les 
instal·lacions, ja que cal tenir en compte que les pèrdues possible d’aigua arriben quasi 
al 50%.  Una vegada es quantifiquin les inversions a llarg termini, es plantejarà la forma 
futura de gestió del servei. 
 
El Sr. Sureda Fons reconeix que l’estat de la xarxa d’aigua i de sanejament es troba 
malament, es mantenen canonades d’uralita que no són aptes per al consum, i que la 
reforma de totes les instal·lacions implicarà una gran inversió, per la qual cosa creu que 
hauria de fer-se una concessió administrativa.   Reclama que la SAM actuï amb 
rapidesa, amb molta cura i proporcionant tota la informació als regidors del Consistori.  
Demana si el personal d’Aguas Manacor SA es subrogarà a la SAM.  
 
El Sr. Amer Artigues coincideix amb la preocupació del Sr. Sureda Fons i que el primer 
que cal fer és conèixer l’estat actual de les instal·lacions del servei, i els tècnics 
indicaran el cost per fer les reformes necessàries.   Afirma que l’Ajuntament seguirà les 
pautes que indiquin el Secretari general i l’Interventor de l’Ajuntament.  Recalca que la 
decisió de privatitzar el servei o mantenir-lo com a forma de gestió directa, 
correspondrà, una vegada es tenguin els estudis corresponents, a la corporació.  Pel que 



 6

fa al personal, explica que es subrogarà a la SAM excepte que algú no vulgui 
incorporar-se. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Sureda Fons. 
 
El Sr. Amer Artigues assenyala que fa aproximadament un mes es va incorporar una 
persona de l’atur que es dedica a les tasques de manteniment de la plaça del Sol i la 
Lluna, i que, en aquests moments, es troba bastant bé.   
 
El Sr. Sureda Fons considera que la inversió de remodelació de la plaça del Sol i la 
Lluna va ser molt alta i que l’Ajuntament està obligat a mantenir-la en bones 
condicions. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb que s’han de mantenir les obres municipals i que 
s’està estudiant treure a licitació la concessió d’una cafeteria a la plaça esmentada. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Sureda Fons. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que l’únic motiu del relleu de l’arquitecte municipal del 
Jurat Provincial d’Expropiació és la distribució de tasques en el departament 
d’Urbanisme.  
 
El Sr. Sureda Fons estima que el representant municipal en el Jurat Provincial 
d’Expropiació hauria de ser un funcionari de carrera i no de caràcter interí, i demana 
que constin en acta les paraules de la Sra. Riera Mascaró. 
 
La Sra. Riera Mascaró insisteix que l’únic motiu ha estat la distribució de tasques en el 
departament, i que la representant municipal és una funcionària de carrera que es troba 
en comissió de serveis a l’Ajuntament de Manacor, la qual, a més a més, està molt 
preparada i amb una amplia experiència en planejament i valoracions.  
 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal Socialista el 27 de juny de 2013, amb el núm. 
9744 del RGE: 

“1. Quina informació va donar i va sol·licitar Ports de les Illes a l’Ajuntament de 
Manacor al 2012 pel que fa als amarraments del “martell” de Porto Cristo? 
2. Quines novetats hi ha respecte a la construcció del nou centre educatiu de Son 
Macià? 
3. Quins motius han dut al Batle a prendre la decisió de no urbanitzar s’Hort 
de’n Roig?  Quines conseqüències tindrà pel municipi de Manacor? 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista 
Manacor, 26 de juny de 2013”. 
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1a Pregunta: L’efectua la Sra. Fernández Rubí. 
 
La Sra. Riera Mascaró respon que l’autoritat portuària va remetre a l’Ajuntament de 
Manacor un projecte i sol·licitava un informe preceptiu en aplicació a la Llei de ports 
sobre l’adequació al planejament del projecte presentat, i els tècnics municipals 
consideraren que no afectava a les nostres normes urbanístiques. 
 
La Sra. Fernández Rubí exposa que la pregunta està formulada per la resposta que donà 
l’equip de govern el passat plenari a una pregunta semblant, per la qual cosa creu que 
l’Ajuntament es negà a proporcionar-los informació. 
 
La Sra. Riera Mascaró afirma que en cap moment l’equip de govern ha volgut amagar 
informació als membres de la corporació municipal.  Explica que quan arribà el 
projecte, els tècnics municipals no li varen donar importància. 
 
El Sr. Amer Artigues, per al·lusions, indica que l’autoritat portuària el que demanà va 
ser una informació urbanística i no medioambiental, i insisteix que haurien d’haver-se 
incorporat al projecte els corresponents estudis medioambientals. 
 
2a Pregunta: La realitza la Sra. Fernández Rubí. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica que el passat 26 de febrer, representants polítics i tècnics 
es reuniren a la Conselleria d’Educació per tractar l’assumpte.  Considera que els 
responsables d’educació del Govern de les Illes Balears estan dilatant les actuacions per 
construir el nou centre educatiu i ara plantegen reformar-lo.  També recalca que la 
Conselleria tracta de culpar a l’Ajuntament del retràs en l’execució de les obres. 
 
La Sra. Fernández Rubí mostra la seva preocupació per al retràs en l’execució de les 
obres i que es plantegi ara una reforma i no la construcció d’un nou centre com afirmà 
l’anterior conseller d’Educació.  Reclama a l’equip de govern que faci feina per 
impulsar la construcció del centre educatiu de son Macià. 
 
La Sra. Riera Mascaró reitera que el gerent de l’IBISEC ha plantejat rehabilitar el centre 
de son Macià, però que el problema real és la manca de pressupost per executar obres en 
construcció de centres educatius.  Critica l’actuació del director general d’Educació per 
no haver rebut als representants de l’APIMA del centre educatiu de son Macià.  Mostra 
la seva preocupació i creu que la Conselleria només pretén allargar la construcció del 
centre educatiu. 
 
3a Pregunta: L’efectua la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El batle diu que desconeix les conseqüències que tindrà per al municipi el no urbanitzar 
s’Hort d’en Roig, malgrat considera que és un lloc ideal per ampliar el creixement de la 
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ciutat de Manacor, i que ja s’han donat totes les explicacions pertinents respecte el 
conveni urbanístic. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza indica que es va explicar a la Junta de Portaveus que no 
s’urbanitzaria s’Hort d’en Roig, però que s’ha oblidat el batle a dir que la conseqüència 
de no complir el conveni serà indemnitzar en més de tres milions d’euros als promotors 
del conveni.  Recorda al batle que en les dues campanyes electorals va prometre que 
aprovaria el Pla General d’Ordenació Urbana de Manacor, i que davant la gestió nefasta 
exigeix la seva dimissió. 
 
El batle mostra la sorpresa en la intervenció de la Sra. Hinojosa Abenza i li recorda que 
el conveni urbanístic es podia complir de dues maneres, una reclassificant els terrenys i 
l’altra indemnitzant.  Pel que fa a la primera opció, creu que el Grup Municipal 
Socialista estava en desacord.  Per altra banda, no entén l’acusació de gestió nefasta, 
quan el conseller socialista, Sr. Carbonero, comprà un solar a Campos per dotze milions 
d’euros per fer vivendes de protecció oficial sense cap concurs i després el va regalar a 
Campos per construir un centre educatiu.  Afirma que la indemnització que s’abonarà és 
per a l’adquisició d’uns terrenys que ja estan destinats a un centre educatiu i per pagar 
unes expropiacions fixades ja per sentència judicial.   Estima que l’Ajuntament ha 
d’actuar de forma responsable. 

 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal PSM-IV-ExM  el 28 de juny de 2013, amb el 
núm. 9761 del RGE: 

“1. perquè ha canviat de criteri l’equip de govern i ara ja no és bo urbanitzar s’Hort 
den Roig? 
2. quines passes fan comptes fer per evitar les expropiacions de zones verdes per no 
haver de pagar les escandaloses indemnitzacions que es reclamen? 
3. al final de tot, quin cost haurà tingut tomar el pont de Portocristo i deixar 
l’entorn acondicionat? 
Sebastià Gaià 
Portaveu grup municipal PSM-IV-ExM”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El batle recorda al Sr. Gaià Riera que el PSM sempre s’oposà a urbanitzar s’Hort d’en 
Roig.  Per altra banda, el preu que abonarà l’Ajuntament va ser fixat pels dos arquitectes 
municipals i que actualment estan destinats a un centre educatiu.  Mostra la seva 
preocupació en la valoració d’una zona verda de 4.000 m2 pel Jurat Provincial, que la 
fixa en vuit milions d’euros.  També fa esment a una reclamació d’expropiació de 
13.000 m2, per un import de quaranta-un milions d’euros.   
 
El Sr. Gaià Riera insisteix que cap grup municipal de l’oposició votà a favor del 
conveni urbanístic de s’Hort d’en Roig i que l’escola s’hagués pogut construir en un 
altre lloc.  Creu que és molt preocupant que la propietària de la zona verda que reclama 
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vuit milions i mig d’euros a l’Ajuntament hagués informat la valoració dels terrenys de 
s’Hort d’en Roig.  Considera que el que s’hauria de fer es tornar a valorar la parcel·la 
que ocupa el centre educatiu i, segurament, seria molt més inferior el preu.  Qualifica la 
gestió urbanística de l’equip de govern de nefasta. 
 
El batle recorda al Sr. Gaià Riera que cada any ha afirmat que la gestió que ha realitzat 
ha estat nefasta, però en canvi el poble l’ha tornat a votar.  Afirma que la valoració dels 
terrenys que es cediren a l’Ajuntament arran del conveni de s’Hort d’en Roig, la realitzà 
l’arquitecte municipal Sr. Pascual d’acord amb les sentències del Tribunal Superior de 
Justícia de les Illes Balears.  Insisteix que el conveni va ser també favorable perquè va 
permetre, amb rapidesa, construir l’escola i que, en tot cas, el preu que s’indemnitzarà 
és el fixat pels tècnics municipals.   
 
2a Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El batle coincideix amb el Sr. Gaià Riera que la valoració dels terrenys de les zones 
verdes no s’ajusta a la realitat i que l’arquitecta municipal defensarà que es rebaixin els 
preus.  Insisteix que l’Ajuntament reclamarà que la valoració de les expropiacions 
s’ajustin al preu de mercat. 
 
El Sr. Gaià Riera espera que els preus que es fixin siguin raonables i critica la gestió del 
batle tant per la compra de Can Bauzà, per la demolició del pont del riuet, pel conveni 
de s’Hort d’en Roig i per les expropiacions. 
 
El batle mostra la seva disconformitat amb les discriminacions del Sr. Gaià Riera i 
demana respecte i que defensarà que el preu de les expropiacions sigui el preu de 
mercat. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que aproximadament el cost de demolició del pont de 
Porto Cristo i  el seu acondicionament ha estat de 962.000 euros. 
 
El Sr. Oliver Gomila creu que hi ha hagut un desfasement important. 
 
El Sr. Amer Artigues detalla que el cost de demolició del pont va ser de 307.000 euros, 
el de desviament de serveis de 156.000 euros, la modificació del cablejat elèctric de 
54.000 euros, el desmuntatge dels dos pilars de 119.000 euros, més les despeses per 
redacció de projectes i direcció d’obra.  Finalment recorda que hi ha uns protocols 
firmats amb el Govern de les Illes Balears i el Consell Insular per participar amb els 
costos de la demolició de les obres. 
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3. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre aprovació provisional de la 
modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per la prestació del serveis i 
realització d’activitats a l’Escola Municipal de Música 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 26 de juny de 2013 sobre aprovació 
provisional de la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per la prestació 
del serveis i realització d’activitats a l’Escola Municipal de Música. 
 
El Sr. Flores Pineda defensa el dictamen. 
 
El Sr. Llodrà Gayà i la Sra. Fernández Rubí estan d’acord amb la modificació. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (Coalició per Manacor, Partit 
Popular de Manacor, Grup Municipal Socialista, ALM, AIPC, Esquerra Republicana i 
Sr. Perelló Román) i tres abstencions (PSM-IV-EM i el Sr. Gomila Capó per absència 
una vegada iniciat el debat): 
 
1r. Aprovar provisionalment la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la Taxa 
per a la prestació dels serveis i realització d’activitats a l’Escola Municipal de Música.  
Modificació referida a: 
 

ORDENANÇA FISCAL 22.T.OD 
TAXA PER A LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS I REALITZACIÓ 
D’ACTIVITATS A L’ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA 
“... 
NORMES DE GESTIÓ 
Article 6. 
Respecte al curs escolar 2013-2014: 
1. El pagament de la matrícula es farà en el moment de la seva formalització, i el 
pagament de les quotes es realitzarà per l’import detallat a l’article 4 dins la 
segona quinzena del mes.  Les matriculacions que es produeixin una vegada 
iniciat el curs escolar, i sempre que siguin conformades per l’Escola de Música 
en funció de la prestació del servei, seran objecte de prorrateig trimestral, 
computant-se el trimestre naturals en què es matriculi l’alumne. 
...” 

 
2n. Sol·licitar a l’Institut Balear de la Dona, de conformitat amb l’article 7.g de la Llei 
12/2006, de 20 de setembre, per a la dona, un informe sobre l’impacte de gènere 
respecte a l’esmentada normativa, incorporant-se els suggeriments que es formulin 
sobre el text de la normativa amb caràcter previ a l’aprovació definitiva. 
 
3r. Exposar, per un termini de 30 dies hàbils, al públic l’acord d’aprovació provisional, 
mitjançant la seva publicació en el Butlletí Oficial de  les Illes Balears, en un diari dels 
de major difusió de la comunitat autònoma de les Illes Balears i en el tauler d’aquest 
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Ajuntament, als efectes que els interessats puguin examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions que estimin oportunes.  En el cas que, transcorregut el termini no s’hagi 
presentat cap reclamació, s’entendrà definitivament aprovat, de forma automàtica, sense 
necessitat d’un nou acord exprés, l’acord provisional adoptat. 
 
 
4. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre reconeixement extrajudicial 
de crèdits 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 26 de juny de 2013 sobre reconeixement 
extrajudicial de crèdits. 
 
La Sra. Sureda Rosselló defensa el dictamen. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera que s’haurien de renegociar el preu del lloguer o habilitar 
Can Bauzà, per la qual cosa s’abstindrà. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana explicacions sobre quina formació es va donar i a quantes 
persones. 
 
El Sr. Flores Pineda explica que el curs de formació es destinà a 12 persones sobre la 
matèria de temes posturals i amb una durada de 12 hores, i afirma que el curs de 
formació era necessari i està totalment justificat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC i 
ALM i Sr. Perelló Román) i nou abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana):  

 
I 

 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit que es dirà, per ser despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar la factura  
núm. 1/13, de 15 d’abril de 2013, presentada per la Sra. Francisca Bestard Baguer, en 
concepte de lloguer de les oficines de Serveis Socials, ubicades al carrer Major, núm. 21, 
de Manacor, corresponent al període d’1 de gener a 30 d’abril de 2013, per un import total 
de 6.618,60 euros. 
 

II 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits que es diran, per ser despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar les 
següents factures, presentades per Corporación Fisiogestión Fisioterapia SA, en concepte 
de realització del curs de formació “mobilitizació de pacients” per les treballadores 
familiars, els dies 23 i 24 de febrer de 2013, per un import total de 3.243,00 euros. 
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Factura Data Concepte Import 
131.002 28.02.2013 Cost pedagògic 2.800,00 € 
131.009 31.03.2013 despeses desplaçament i allotjament 443,00 € 
 
 
Propostes de grups municipals 
 
5. Moció dels Grups Municipals Coalició per Manacor, AIPC i ALM per rebutjar els 
atacs del Govern Balear al sector educatiu i per demanar un replantejament sobre el 
tractament de llengües a l’ensenyament 
 
Moció de 20 de juny de 2013 presentada pels Grups Municipals Coalició per Manacor, 
AIPC i ALM per rebutjar els atacs del Govern Balear al sector educatiu i per demanar un 
replantejament sobre el tractament de llengües a l’ensenyament. 
 
 Text de la moció: 

“MOCIÓ QUE PRESENTEN  ELS GRUPS MUNICIPALS COALICIÓ PER 
MANACOR, AIPC, ALM, PER REBUTJAR ELS ATACS DEL GOVERN BALEAR 
AL SECTOR EDUCATIU, I PER DEMANAR UN REPLANTEJAMENT SOBRE EL 
TRACTAMENT DE LLENGÜES A L'ENSENYAMENT  

Les escoles de les Illes Balears elaboren un projecte lingüístic propi aprovat pels 
respectius consells escolars dels centres. Aquests projectes lingüístics, integradors i de 
consens, han estat un avanç per aconseguir l'objectiu d'assoliment d'una competència 
lingüística adequada en les dues llengües oficials de la comunitat: català i castellà. La 
majoria de centres educatius vehiculen l'ensenyament de la llengua catalana perquè 
aquesta és la llengua pròpia de la nostra de la nostra terra i perquè és la llengua que en 
l'actual situació sociolingüística necessita un reforç per assolir l'objectiu de domini dels 
dos idiomes oficials. 
 
De cara al curs 2013-2014 la Conselleria d'Educació, Cultura i Universitats obliga a 
canviar aquest model lingüístic i educatiu d'acord amb el Decret de Tractament Integrat 
de Llengües (T.I.L.) i en nom de la suposada “llibertat d'elecció”.  Aquesta norma, 
lamentablement, s'ha aprovada sense el més mínim consens de la comunitat educativa 
(professorat, associacions de pares i mares, representacions sindicals, associacions 
professionals, Universitat…). El Decret TIL considera que les tres llengües objecte de 
tractament integrat (castellà, català i anglès) tenen la mateixa consideració i mereixen el 
mateix tractament escolar sense tenir en compte l'autonomia de centre, ni la capacitació 
del professorat, ni la predisposició sociolingüística de la barriada o poble i de l'entorn 
familiar. El Decret s'ha d'aplicar obligatòriament el proper curs escolar amb una evident 
improvisació i sense concretar cap major dotació de recursos humans, econòmics i 
materials (professorat de reforç, materials adaptats, auxiliars de conversa, etc...). A tot 
això, s'ha de sumar els efectes de la política de retalls amb recursos humans i econòmics 
que ve patint el món educatiu aquest darrers anys. 
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La improvisació, la manca de recursos, el plantejament que consideram equivocat i, 
sobretot, la urgència en el calendari, conduiran a dèficits pedagògics i deficiències 
educatives que en res ajudaran a esmenar el fracàs escolar que patim a les Illes i que en 
aquests moments no sembla preocupar al Govern de les Illes Balears. 
 
Ens preocupa aquesta pressa en l’aplicació del Decret TIL perquè pot promoure un 
model educatiu segregador i discriminatori. Contràriament, fins ara, el model educatiu i 
lingüístic actual gaudia de l'adequat consens social i polític i havia demostrat bons 
resultats per la cohesió social i la integració durant els darrers anys de forta pressió 
migratòria i augment de població. Ens preocupa també que l’aplicació precipitada 
propicia la rebaixa de les hores de català, un increment de les hores en castellà i cap 
avanç de les hores en anglès. La implantació de l’anglès, tal com està previst, no sembla 
presentar a dia d’avui les mínimes garanties d’èxit, donat que el professorat illenc 
encara no està preparat per assumir aquesta tasca, per mor de la frissor i de la urgència 
en la aplicació immediata del Decret. Aquesta precipitació en la implantació del mateix 
anirà en contra de la qualitat en l’educació dels infants de les Illes, fet que tampoc 
inquieta gaire als actuals governants de les Balears. 
 
A dia d’avui, pocs alumnes podran adaptar-se a classes en anglès; una llengua que, per 
desgràcia, ni parlen, ni escriuen ni entenen amb la fluïdesa precisa. Per què tanta 
urgència? Els objectius que han de promoure el correcte aprenentatge de la llengua 
anglesa han de ser pedagògics, no poden ser mai econòmics, ni molt manco polítics 
(com sembla ser el rerefons de tot el que ens ocupa). Les presses son i seran males 
conselleres. L’elevat fracàs escolar que patim a Balears s’incrementarà amb l’entrada en 
vigor del Decret TIL, assolirem el contrari de l’objectiu que es pretén perseguir. A més, 
s’ha de tenir en compte que el canvi abrupte de llengua d’ensenyament impedirà 
l’estalvi econòmic que a dia d’avui suposen els projectes de reutilització de llibres, 
vigents a molts de centres escolars de les Illes, fet difícil d’assumir per moltes famílies 
balears amb membres a l’atur i amb fortes mancances econòmiques. 
  
Compartim i defensam l'objectiu d'avançar en el coneixement i l'ús de la llengua anglesa 
per part dels alumnes de les Illes Balears, entenem que ha de ser un element essencial en 
l’educació dels nostres nins i joves, però aquest aprenentatge s’ha d’assolir i potenciar 
de forma gradual, no ha de ser una imposició política forçada, creim que el Decret 
15/2013, és una norma elaborada sense el consens necessari de tota la comunitat 
educativa i els agents socials.  

 
S’ha d’acabar amb aquest desvari, la raó i el seny han de triomfar en front a l’obcecació 
d’alguns. Per evitar un vertader desastre educatiu el Decret TIL actual s’ha de derogar 
i/o ajornar en la seva aplicació, com a mínim fins el curs 2014-15; i en començar a 
aplicar-se el seu contingut, s’ha de fer de forma més gradual i assenyada. Així, el 
professorat tendrà temps per formar-se, l’alumnat s’anirà adaptant i hi haurà temps per 
elaborar als centres docents un Projecte Lingüístic que permeti la millora de la formació 
dels nostres fills i filles, i que sigui acceptat per tota la comunitat educativa, sense 
imposicions polítiques. 

 
Un desvari que no ha fet més que guanyar intensitat amb les instruccions d’aplicació del 
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Decret TIL aprovades per la Conselleria que contradiuen el mateix Decret i que han 
servit per exercir una pressió absolutament refusable sobre la direcció dels diferents 
centres educatius i per intentar que s’aprovin projectes lingüístics que no perseguien la 
introducció progressiva de l’anglès si no una minva de les hores en llengua catalana. 
 
Per aquests motius, el Ple de l'Ajuntament de Manacor: 
 
ACORDA: 
 
1. Rebutjar l'actitud de falta de diàleg i de consens del Govern de les Illes Balears 
respecte a tota la comunitat educativa i la resta d'agents socials. 
 
2. Instar al Govern de les Illes Balears a derogar el Decret 15/2013, de 19 d'abril, pel 
qual es regula el Tractament Integrat de Llengües als centres docents no universitaris de 
les Illes Balears i, molt especialment, la derogació de les instruccions d’aplicació del 
Decret aprovades per la Conselleria que van en contra del Decret i que suposen un atac, 
directe i sense la cortina de fum de l’anglès, contra el català a l’escola. 
 
3. Instar al Govern Balear a elaborar una nova normativa, feta des del consens amb la 
comunitat educativa, que garanteixi la implantació gradual d'un model lingüístic a 
l'ensenyament que des de l'objectiu que els alumnes finalitzin l'aprenentatge dominant 
les dues llengües oficials i l'anglès, acompanyi aquesta mesura de la flexibilitat 
necessària que cada centre ha de tenir per establir el seu projecte lingüístic.  
 
Els portaveus 
Manacor, 20 de juny de 2013” 

 
El batle explica que s’ha presentat una sol·licitud per intervenir en el Ple avalada per 
més de 150 firmes (presentada per la Sra. Joana Maria Cabrer Barceló, en representació 
de la Plataforma per l’Educació i d’un grup d’APIMAS de la comarca de Manacor, el 
27 de juny de 2103 núm. 9745 RGE), i d’acord amb el Reglament de participació 
ciutadana, dona la paraula a la Sra. Elisabet Vaquer Pascual. 
 
La Sra. Vaquer Pascual llegeix el manifest següent: 
 

“M A N I F E S T 
 
Les APIMAS signants i la PLATAFORMA PER A L’EDUCACIÓ volem 
defensar la qualitat de l’ensenyament en tots els seus àmbits, promoure 
l’educació com a eina per a la cohesió social, que garanteixi la igualtat 
d’oportunitats i la formació integral de les persones, i per això mateix volem 
mantenir el model lingüístic actual, en la llengua pròpia, la catalana, com a eina 
d’integració i d’adquisició de l’aprenentatge de les llengües oficials. 
 
Per això ens oposam a l’aplicació del Decret de tractament integrat de llengües 
(TIL), per considerar-ho una mesura improvisada, feta sense una planificació 
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seriosa, fonamentada i esgraonada, sense cap tipus de suport pedagògic, que 
suposarà una minorització de la llengua catalana, i que implicarà una rebaixa 
de la qualitat de l’ensenyament de les matèries impartides en anglès – que 
són les troncals! -, tant pel nivell de comprensió de l’alumnat com pel nivell de 
domini de la llengua exigit als docents.  
 
Entenem que les dades donen la raó al sistema actual. 
 
· Perquè els resultats al final del cicle obligatori demostren que el coneixement 
de castellà i català són gaire bé idèntics en totes dues llengües (de fet, la darrera 
memòria publicada del Consell Escolar de les Illes Balears apunta a la necessitat 
d’aprofundir en el model d’immersió per garantir l’aprenentatge real del català 
entre la població escolar). Aleshores, la culpa del fracàs escolar no és la 
immersió lingüística, com diuen. 
 
· Perquè en tots els centres educatius de les Illes ja existeix actualment un model 
d’educació plurilingüe, que cada centre adaptava a la seva realitat i possibilitats. 
 
· I perquè pedagògicament no hi ha paràmetres que indiquin la necessitat d’un 
canvi d’orientació.  Per tant, només es pretén derogar la normativa vigent, sense 
garantir que aquest nou sistema (sense arguments pedagògics ni científics), 
implantant així com es vol fer, suposi cap benefici per a la formació de la nostra 
societat del demà.  Per tant, el canvi que ens volen imposar pot tenir uns efectes 
imprevisibles. 

 
I deim imposar perquè el Decret 15/2013, de 19 d’abril, de tractament 
integrat de llengües, no té suport pedagògic ni científic, perquè s’oposa a 
la Llei de Normalització Lingüística, la qual assegura el coneixement i 
l’ús progressiu del català com a llengua vehicular en l’àmbit de 
l’ensenyament; perquè s’ha fet de forma accelerada, sense reflexió ni 
diàleg amb la comunitat educativa, que s’hi ha mostrat unànimement en 
contra, perquè es vol implantar a escarada, sense els recursos materials, 
econòmics i professionals necessaris… 

 
Ara ens oposam al TIL, pel que hem dit abans. I en oposam a les retallades per 
entendre l’educació com a pilar bàsic d’una societat justa, amb valors i 
democràtica.  I, mes envant ens haurem de manifestar contra la LOMCE, per 
restablir la segregació per sexes, amb una educació elitista, competitiva i 
centralitzada des de Madrid, i a la Llei de Símbols, i a la Llei de Convivència i 
Autoritat del Professorat... 
 
Us convidam a que vengueu amb nosaltres!!” 

  
La Sra. Riera Mascaró defensa la proposta. 
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El Sr. Llodrà Gayà felicita la intervenció de la Sra. Vaquer i a l’equip de govern per 
parlar de política.  Creu que el problema del fracàs escolar és la falta d’inversió en 
educació, i que amb el trilingüisme es pretén carregar-se el català i actuar contra la 
llengua catalana.  Qualifica el TIL com una conseqüència de no saber perdre del Govern 
de les Illes Balears i de voler obstinar-se en contra de tots. 
 
El Sr. Oliver Gomila afirma que el decret de trilingüisme, s’aplica sense criteri tècnic, 
sense suport del món educatiu i sense recursos econòmics.  Estima que l’excusa 
d’estudiar l’anglès, s’ataca la llengua catalana i la qualitat de l’educació.  Assenyala que 
el TIL és una excusa per reduir en nou hores de català per setmana.  Demana que no es 
toqui el sistema educatiu, que funciona.  Anuncia que dona suport a la moció i al món 
educatiu. 
 
La Sra. Fernández Rubí està d’acord amb la moció i critica que el decret s’hagi elaborat 
d’una forma improvisada i sense consens de tots els actors socials afectats.  Creu que 
per lluitar contra el fracàs escolar s’haurien d’incrementar les partides pressupostàries 
corresponents i no retallar-les.  Considera que els perjudicats en l’aplicació del decret 
del trilingüisme, no només són els alumnes, sinó tota la ciutadania de les Illes Balears. 
 
El Sr. Sureda Fons recorda al batle de l’Ajuntament que aquestes polítiques educatives 
varen ser previstes en el programa electoral del Partit Popular, i que, en aquell moment, 
el Sr. Pastor Cabrer era el vicepresident a nivell regional del PP.  Reconeix que hi ha un 
fracàs escolar important a les Illes Balears, contra el qual s’ha de lluitar.  Diu que és 
indiscutible la importància de l’aprenentatge de l’anglès, i que amb el model implantat 
pel Govern s’aconseguirà el coneixement de tres llengües i que requerirà un període 
d’adaptació en l’aplicació de la normativa.   
 
El batle demana al Sr. Sureda Fons que li indiqui en quin apartat del programa del Partit 
Popular consta que es modificarà la Llei de normalització lingüística i l’aprovació del 
model educatiu del trilingüisme.  També li demana respecte al seu grup municipal.   
Afirma que el president del Govern està atacant a la comunitat educativa i que cada 
vegada està quedant més sol. 
 
El Sr. Amer Artigues desconeix on consta en el programa electoral del PP el model del 
TIL i demana comprar un programa. 
 
El Sr. Mateu Capllonch manifesta que el seu grup està d’acord amb la proposta i 
comprèn la preocupació dels professors en l’aplicació del TIL.   Afirma que està 
d’acord que l’anglès és molt important en l’educació de l’alumnat, però creu que el 
Govern s’ha precipitat.  
 
La Sra. Riera Mascaró agraeix el suport dels grups municipals que votaran a favor i diu 
que l’equip de govern està a favor de l’anglès i que els alumnes, al finalitzar l’etapa 



 17

educativa, coneguin les tres llengües, però que això no serà possible sinó s’incrementen 
els recursos en educació.   Afirma que no és el moment ni la forma en l’aplicació del 
TIL. 
 
El Sr. Llodrà Gayà qualifica l’actuació del PP com a abusiva en matèria educativa. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana al Govern de les Illes que no faci res sinó ho sap fer. 
 
La Sra. Fernández Rubí reclama que el Govern de les Illes rectifiqui i millori la qualitat 
de l’educació. 
 
El Sr. Sureda Fons apunta que s’ha de fomentar l’estudi de l’anglès i que així constava 
en el programa electoral del PP.  Reclama el màxim consens en matèria educativa i està 
d’acord que els al·lots coneguin les tres llengües.  
 
El batle recorda al Sr. Sureda Fons que el PP està fent tot el contrari al previst en el seu 
programa electoral, així com exemple ha pujat els impostos, i vol imposar un sistema 
educatiu en contra del món educatiu.  Està d’acord que l’alumnat ha de conèixer 
l’anglès, però creu que el Govern de les Illes Balears s’ha equivocat en les formes i 
demana consens i no enfrontaments.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit a favor (Coalició per Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM, AIPC, ALM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres en contra (Partit Popular de Manacor): 
 
1r. Rebutjar l'actitud de falta de diàleg i de consens del Govern de les Illes Balears 
respecte a tota la comunitat educativa i la resta d'agents socials. 

 
2n. Instar al Govern de les Illes Balears a derogar el Decret 15/2013, de 19 d'abril, pel 
qual es regula el Tractament Integrat de Llengües als centres docents no universitaris de 
les Illes Balears i, molt especialment, la derogació de les instruccions d’aplicació del 
Decret aprovades per la Conselleria que van en contra del Decret i que suposen un atac, 
directe i sense la cortina de fum de l’anglès, contra el català a l’escola. 

 
3r. Instar al Govern Balear a elaborar una nova normativa, feta des del consens amb la 
comunitat educativa, que garanteixi la implantació gradual d'un model lingüístic a 
l'ensenyament que des de l'objectiu que els alumnes finalitzin l'aprenentatge dominant 
les dues llengües oficials i l'anglès, acompanyi aquesta mesura de la flexibilitat 
necessària que cada centre ha de tenir per establir el seu projecte lingüístic.  
 
 
6. Moció dels Grups Municipals Coalició per Manacor, AIPC i ALM sobre la 
necessitat de treballar per evitar la segregació de centres escolars en el municipi. 
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Moció de 21 de juny de 2013, presentada pels Grups Municipals Coalició per Manacor, 
AIPC i ALM sobre la necessitat de treballar per evitar la segregació de centres escolars en 
el municipi. 
 
 Text de la moció: 
 

“MOCIO QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS COALICIÓ PER 
MANACOR, ALM I AIPC SOBRE LA NECESSITAT DE TREBALLAR PER 
EVITAR LA SEGREGACIÓ DE CENTRES ESCOLARS EN EL MUNICIPI 
 
El municipi de Manacor es caracteritza, entre d’altres temes, per tenir una població 
multicultural en la que el  24% de residents són immigrants, dels quals un 70% no són 
de la Comunitat Econòmica Europea. 
                                                                                                                                                                   
De les dades per al diagnòstic de l’educació al municipi de Manacor (2.005-2.009), 
entre les quals es va recollir el percentatge d’alumnes estrangers a cada centre públic 
amb educació infantil i/o educació primària, ja es desprèn una gran diferència entre els 
centres escolars i que aquesta diferencia anava en augment així com s’anaven observant 
els distints cursos escolars. Els dos centres que  destacaven en aquest punt par damunt 
els altres de forma important són Simó Ballester a Manacor i Ses Comes a Porto Cristo. 
 
El mateix estudi ens mostra que les dues àrees de procedència més importants en 
número són el Magrib i Amèrica del Sud, que aglutinen el 86% de la població escolar 
immigrada. 
 
La dificultat d’integració s’agreuja en el cas d’alumnes procedents del Magrib pel que 
suposen de desconeixement de la llengua i les diferències culturals fortament arrelades a 
moltes de les famílies immigrades. 
 
Si científicament es parla que una integració adequada a la població d’acollida es 
produeix quan no hi ha una concentració superior al 15% d’alumnat immigrat podem 
deduir la dificultat dels dos centres per aconseguir una normalització de la seva tasca 
escolar per assegurar una integració dins la vida escolar en primera instància i social 
després.  
 
Tot i que els centres en general, puguin estar preparats per treballar la immersió 
lingüística dels immigrants que ho necessitin, i en un moment on s’està impulsant, des 
de la Conselleria d’Educació, un nou decret de Tractament Integrat de Llengües, sense 
haver solucionat abans, problemes de base com puguin ser aquesta integració de nou-
vinguts, o el fracàs escolar que es dóna a les Illes Balears (que es veurà agreujat per a 
aquest tipus d’alumnes) i;  amb  la indefensió que el col·lectiu de mestres té davant la 
pluralitat i la problemàtica social que la crisi accentua i que repercuteix immediatament 
sobre els seus alumnes, es fa necessària una intervenció global: 
  
Per respectar els centres escolars i que puguin complir el projecte curricular mínim 
establert, que no es vegin obligats a canviar els objectius a aconseguir per part dels seus 
alumnes o amb la necessitat de treballar contínuament amb els hàbits de treballs, dedicar 
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esforços a mantenir la convivència o atendre específicament l’augment de necessitats de 
suport educatiu dels seus alumnes, etc...  
 
Per respectar als alumnes i les seves famílies,  perquè  la crisi econòmica accentua el 
risc de fretura o fragmentació social, perquè fa falta fomentar la relació amb la població 
d’acollida, per evitar els baixos rendiments acadèmics i l’abandonament del sistema 
escolar, etc... 
 
Pel municipi, perquè interessa fomentar la convivència entre tots els ciutadans i evitar 
l’establiment de grups diferenciats i/o zones de relació, i això passa per, entre d’altres 
mesures municipals, per evitar l’estigma a dos centres públics del municipi 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de  Manacor acorda: 
 
Instar a la Conselleria d’Educació a què adopti totes les mesures necessàries per a una 
equilibrada escolarització de l’alumnat amb la finalitat d’assegurar la cohesió social i 
que inclogui un repartiment equitatiu dels alumnes immigrants entre tots els centres 
escolars,  evitant la segregació de centres. 
 
Els portaveus 
Manacor, 21 de juny de 2013” 
 

El Sr. Flores Pineda defensa la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà reconeix que la situació és difícil i que s’ha de ser contundents per 
evitar la segregació en els centres escolars de Manacor, i que, si la Conselleria no actua, 
l’Ajuntament hauria de prendre mesures imaginatives per aconseguir una discriminació 
positiva. 
 
El Sr. Oliver Gomila diu que el seu grup municipal no hagués tingut cap inconvenient 
en haver subscrit la moció presentada pels grups municipals Coalició per Manacor, 
ALM i AIPC, i creu que de totes maneres l’Ajuntament no ha de limitar-se a instar sinó 
que ha d’actuar.  Creu que hi ha un risc de segregació escolar i de barriades, i presenta 
l’esmena d’addició següent: “L’Ajuntament de Manacor es compromet a destinar els 
recursos necessaris per dur a terme aquesta voluntat, per això, de forma immediata i 
urgent, convocarà el Consell Escolar i els experts de l’Ajuntament per cercar solucions”. 
 
La Sra. Fernández Rubí també coincideix que hi ha centres escolars que estan 
convertint-se en “guetos” i que s’ha d’impulsar el PEC que va iniciar-se l’any 2009.  
Considera que l’equip de govern no ha de limitar-se a instar al Govern de les Illes 
Balears, sinó ha de prendre mesures, i li agradaria conèixer l’opinió del Consell Escolar 
Municipal. Creu que l’equip de govern arriba tard davant aquest problema. 
 
La Sra. Riera Mascaró recorda a la Sra. Fernández Rubí que la feina no ha començat ara 
i que durant aquests dos darrers anys s’han tingut moltes reunions amb els responsables 
de la Conselleria, i s’ha intentat que el Govern modifiqués el decret d’admissió 
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d’alumnes, i, per tant, no és certa l’afirmació que l’Ajuntament hagi aturat el projecte 
des del 2009.   Fa esment que l’inspector d’Educació destinat a la zona de Manacor fa 
un any va fer molt bona feina en repartir els alumnes entre distints centres escolars, però 
que, no obstant, aquest inspector ha estat cessat.    
 
El Sr. Sureda Fons considera que és fonamental la lliure elecció del centre i que s’ha de 
xerrar de persones i no s’ha de fer referència a la creació de “guetos”.  Qualifica la 
moció d’inoportuna i afirma que, per damunt de tot, estan les persones. 
 
El Sr. Flores Pineda manifesta que esperava el suport del PP, però ha comprovat que no 
el tindrà.   Indica que l’Ajuntament està disposat a posar els recursos necessaris i, 
respecte al Consell Escolar, es posarà en funcionament.  Agraeix el suport de la moció. 
 
El Sr. Oliver Gomila insisteix si els proponents de la moció accepten l’esmena 
d’addició.  
 
El batle respon que accepta l’esmena d’addició formulada pel Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera que és dramàtica la contestació del PP, de lliure elecció 
dels centres, quan s’ha de preveure la segregació escolar. 
 
El Sr. Oliver Gomila creu que l’educació no ha de ser partidista i que el dret a la igualtat 
està per damunt al dret de lliure elecció del centre. 
 
La Sra. Fernández Rubí dona el seu suport a la moció i a l’esmena d’addició. 
 
El Sr. Sureda Fons insisteix que s’han de defensar les persones i s’ha d’evitar catalogar-
les, i creu que s’ha de fer feina sense necessitat de dur aquest tipus de moció. 
 
El batle afirma que l’existència de la immigració pot provocar un problema social i la 
creació de “guetos”, si no s’adopten les mesures oportunes.  Felicita la feina que va 
realitzar l’anterior inspector educatiu, però que per motius ideològics el varen treure 
defora, i recorda al Sr. Sureda Fons que va votar a favor d’una moció molt semblant fa 
uns anys.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit a favor (Coalició per Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM, AIPC, ALM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres en contra (Partit Popular de Manacor: 
 
1r.  Instar a la Conselleria d’Educació a què adopti totes les mesures necessàries per a 
una equilibrada escolarització de l’alumnat amb la finalitat d’assegurar la cohesió social 
i que inclogui un repartiment equitatiu dels alumnes immigrants entre tots els centres 
escolars,  evitant la segregació de centres. 
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2n. L’Ajuntament de Manacor es compromet a destinar els recursos necessaris per dur a 
terme aquesta voluntat, per això, de forma immediata i urgent, convocarà el Consell 
Escolar i els experts de l’Ajuntament per cercar solucions. 

 
 

Moció d’urgència 
 
Única. Del Grup Municipal PSM-IV-Exm per el compliment del conveni de s’Hort 
d’en Roig 
 
Moció del Grup Municipal PSM-IV-Exm per el compliment del conveni de s’Hort d’en 
Roig:  
 

“Vist que els terminis per executar el PGOU vinculants als conveni de s’Hort d’en Roig 
han vençut i que entenem que l’Ajuntament no ha donat compliment a dia d’0avui als 
compromisos a que s’havia compromès 
 
El Ple d’aquest Ajuntament ACORDA 
 
Tramitar de forma immediata un canvi de NNSS per donar compliment als 
compromisos adquirits i que es pugui desenvolupar la zona que compren el conveni de 
s’Hort d’en Roig com a urbana. 
 
Sebastià Gaià 
Portaveu PSM-IV-ExM”. 

 
El Sr. Gaià Riera justifica  la urgència que fins a setembre l’Ajuntament no es tornarà a 
reunir, per la qual cosa s’hauria de tramitar la modificació de Normes per desenvolupar 
el conveni de s’Hort d’en Roig.  
 
El batle respon que no votarà a favor de la urgència i el convida a reunir-se el proper 
dilluns per valorar la situació. 
 
Sotmesa a votació la urgència, resulten sis a favor de la urgència (Grup Municipal 
Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana) i quinze en contra (Coalició per 
Manacor, Partit Popular de Manacor, AIPC, ALM i Sr. Perelló Román), per la qual cosa 
no es declara la urgència de l’assumpte. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 


